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Justerare Henrik Axelsson Jan Wettmark 
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Beslutande ledamöter 

Lars-Ove Jansson, ordförande (S) 

Mona Smedman, 1:e vice ordförande (C) 

Sara Andersson, 2:e vice ordförande (S) 

Peter Söderström (S) 

Kristina Bengtsson Nilsson (M) 

Lisa Levin (S) 

Anders Bergfjord (C) 

Henrik Axelsson (S) 

Zara Hedelin (V) 

Lena Kandergård (S) 

Frida Hagström (SD) 

Jan Wettmark (M) 

Jenny Boquist (S) 
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Gösta Frödin (L) 

Börje Wahlund (M) 
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Maryna Bialesta Vilhelm (S) 

Alina Koltsova (MP) 

Per-Olov Ålander (C) 

Kajsa Antonsson (SD) 

Susanne Engstad Clarke (KD) 

Kenneth Wåhlund (S) 

 

 

Håkan Axelsson (M) 

Camilla Gustafsson (C) 

Ann Garin (SD) 

Elin Rundin (M) 

Kenneth Johannesson (S) 

Eva-Lisa Shala (S) 

Henrik Samuelsson (M) 

Robert Aronius (C) 

Håkan Jivesand (S) 

Patrik Olsson (V) 

Michaela Jakobsson (SD) 

Maria Rönnehäll (S) 

Åsa Öberg (M) 

Anders Söderström (S) 

Ingela Jonsson (C) 

Anton Sjöstedt (L) 

Kerstin Svensson (S) 

Eva Nilsson (SD) 

Sebastian Bäckström (M) 

Nils-Gunnar Andersson (S) 

Barbara Hinsch (MP) 

Linda Hjalmarsson Fjeldstad (S) 

Gerd Karlsson (S), ersätter Eva Svensson (S) 

Raghad Alghanem (S), ersätter Sten Fransson (S) 

Jan Rülker (M), ersätter Pål Jonson (M) 
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KF § 190 Dnr KS 2018/1272-101 

Val av ordförande, förste vice ordförande och andre 
vice ordförande i Kommunfullmäktige för 
mandatperioden fr.o.m. den 15 oktober 2018 t.o.m. den 
14 oktober 2022 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att till Kommunfullmäktiges presidium för 

mandatperioden fr.o.m. den 15 oktober 2018 t.o.m. den 14 oktober 2022, 

utse: 

 

Lars-Ove Jansson (S) till ordförande, Mona Smedman (C) till 1:e 

vice ordförande och Sara Andersson (S) till 2:e vice ordförande. 

 

Beslutet fattas med acklamation. 

Sammanfattning 

Val av Kommunfullmäktiges presidium. 

 

Kommunfullmäktige har att inför den kommande mandatperioden besluta 

om ordförande, samt förste och andre vice ordförande för 

Kommunfullmäktige. 

 

Förslag att utse Lars-Ove Jansson (S) till ordförande, Mona Smedman (C) till 

1:e vice ordförande och Sara Andersson (S) till 2:e vice ordförande. 

Beslutsunderlag 

De nomineringar som partierna presenterar vid Kommunfullmäktiges 

sammanträde 
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KF § 191 Dnr KS 2018/23-101 

Allmänhetens frågestund 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige lägger frågan och svaret till handlingarna. 

Sammanfattning 

Jan-Olov Newborg ställer skriftligen en fråga om varför Byn i Gunnarskog, 

som enda område i Bosebyn, ännu inte har någon fiberuppkoppling. 

 

Kommunalrådet Peter Söderström (S) svarar att när Arvika kommun, genom 

Kommunnät AB engagerade sig i bredbandsutbyggnaden inom kommunen, 

så byggde hanteringen på att fiberföreningarna inom kommunen, i 

samverkan med bolaget, skulle planera och genomföra en utbyggnad. Tyvärr 

har förutsättningarna för detta ändrats flera gånger, på grund av förändringar 

av regelverket gällande föreningsbidrag. Några fiberföreningar har fått 

bidrag och har därmed kunnat genomföra en utbyggnad, andra har byggt utan 

bidrag med hjälp av entreprenörer, och några föreningar har nekats bidrag 

och inte kunnat bygga. 

 

Digitaliseringen av samhället innebär att en snabb och stabil uppkoppling 

blir allt viktigare, både där vi bor, arbetar och rör oss. Nätägare i Sverige 

satsar stort på att bygga ut fiber- och mobilnätet, medan de delar av det 

gamla kopparnätet som inte lever upp till dagens kapacitetsbehov stängs av. 

Dessvärre stämmer inte fiberföreningsområdena överens med de 

telestationsområden som finns inom kommunen. Som kommunal aktör kan 

vi inte heller påverka tidpunkterna för när kopparnäten avvecklas. 

 

Tyvärr drabbas de flesta utbyggnadsprojekten på fibersidan av förseningar. 

Mycket kan troligtvis härledas till att fiberentreprenörerna har blivit allt fler, 

och att de flesta har överbokat sina resurser. Detta gäller även projektet som 

berör fiberföreningen i Årbotten/Byn. 

 

Enligt nuvarande resonemang mellan entreprenören och Arvika Kommunnät 

AB, planerar bolaget för att de sista kunderna inom fiberföreningen 

Årbotten/Byn ska vara anslutna runt juli månad 2019. 

Beslutsunderlag 

Jan-Olov Newborgs fråga den 24 oktober 2018 

Peter Söderström (S) svar den 29 oktober 2018 
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KF § 192 Dnr KS 2018/25-101 

Interpellationsdebatt om rapportering till 
Kommunfullmäktige, Henrik Samuelsson (M) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Interpellationen och svaret läggs till handlingarna. 

Sammanfattning 

Henrik Samuelsson (M) inkommer med en interpellation angående ett beslut 

i Kommunfullmäktige den 23 april 2018 § 76, där det beslutas att 

Kommunstyrelsen så snart som möjligt, ska återkomma till 

Kommunfullmäktige med en rapport angående Överförmyndarnämnden. I 

denna paragraf, har också Kommunstyrelsens ordförande Peter Söderström 

(S) instämt med att Kommunstyrelsen ska återkomma till 

Kommunfullmäktige med en analys. Henrik Samuelsson undrar varför detta 

inte har gjorts. Års- och delårsrapporter uppfattas här som rapporter och inte 

analyser. 

 

Kommunalråd Peter Söderström (S) svarar att uppdraget har getts, och 

att ärendet har återrapporterats till Kommunstyrelsen. Vem som önskar kan 

ta del av denna handling. 

 

I ett antal år har kommunens verksamhet redovisats i två delårsrapporter och 

en årsredovisning. Varje utskott/nämnd gör här en analys av både ekonomi 

och verksamhet, vilket bedöms utgöra ett relevant underlag för fullmäktiges 

ledamöter.  

 

Företrädare finns till hands även för oppositionen för att i samtal kunna 

fördjupa kunskapen om verksamheten. En påminnelse om denna möjlighet 

har framförts till oppositionen, som dock inte har utnyttjat denna möjlighet. 

Beslutsunderlag 

Henrik Samuelssons (M) interpellation den 25 juni 2018 

Peter Söderströms (S) interpellationssvar den 25 juni 2018 

 

Under överläggningarna yttrar sig: Henrik Samuelsson (M),  

Peter Söderström (S), Håkan Axelsson (M), Ann Garin (SD),  

Kristina Bengtsson Nilsson (M), Börje Wahlund (M)  
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KF § 193 Dnr KS 2018/24-101 

Enkel fråga om borttagna trafikskyltar 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige lägger frågan och svaret till handlingarna. 

Sammanfattning 

Ann Garin (SD) ställer en enkel fråga till kommunalrådet Peter Söderström 

(S) om varför trafikskyltarna som visar att det är förbjuden genomfart, på en 

del av Borggatan, bakom Pingstkyrkan, inte har satts tillbaka efter att vägen 

asfalterats. 

 

Peter Söderström (S) svarar att det inte är bra att detta inte har blivit gjort, 

och att han tar med frågan till trafikavdelningen. 

Beslutsunderlag 

Ann Garins (SD) fråga den 29 oktober 2018 

Peter Söderströms (S) svar den 29 oktober 2018 
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KF § 194 Dnr KS 2018/24-101 

Enkel fråga om delårsrapport 2 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige lägger frågan och svaret till handlingarna. 

Sammanfattning 

Börje Wahlund (M) ställer en enkel fråga till kommunalrådet Peter 

Söderström (S) om varför delårsrapport 2, som brukar vara uppe för beslut i 

Kommunfullmäktige i oktober månad inte har kommit upp än.  

 

Peter Söderström (S) svarar att den ska komma i oktober, men 

att Kommunledningsutskottets sammanträde låg senare än vanligt i år. Detta 

medförde att ärendet inte hann tas upp i Kommunstyrelsen före 

Kommunfullmäktiges sammanträde.    

Beslutsunderlag 

Börje Wahlunds (M) fråga den 29 oktober 2018 

Peter Söderströms (S) svar den 29 oktober 2018 

 



 

 

Sammanträdesprotokoll 9 (29) 

Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2018-10-29  

    

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

 

KF § 195 Dnr KS 2018/1171-009 

Redovisning av motioner som är äldre än ett år och 
vilkas beredning inte avslutats i oktober 2018 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige tar del av redovisningen och lägger den med 

godkännande till handlingarna. 

Sammanfattning 

Enligt arbetsordning för Kommunfullmäktige ska Kommunstyrelsen vid 

fullmäktiges april- och oktobersammanträden redovisa de motioner vilkas 

beredning då ännu inte slutförts och som är äldre än ett år. 

  

Enligt diariet finns det inte någon motion som är äldre än ett år. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 21 september 2018 

Kommunledningsutskottets protokoll den 1 oktober 2018, § 158 

Kommunstyrelsens protokoll den 8 oktober 2018, § 176 

Beslutet skickas till 

Kanslifunktionen 
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KF § 196 Dnr KS 2018/1169-008 

Redovisning av medborgarförslag som är äldre än ett 
år och vilkas beredning inte avslutats i oktober 2018 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige tar del av redovisningen och lägger den med 

godkännande till handlingarna. 

Sammanfattning 

Enligt arbetsordning för Kommunfullmäktige ska Kommunstyrelsen vid 

fullmäktiges april- och oktobersammanträden redovisa de medborgarförslag 

vilkas beredning då ännu inte slutförts och som är äldre än ett år. 

  

Enligt diariet finns det inte något medborgarförslag som är äldre än ett år. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 21 september 2018 

Kommunledningsutskottets protokoll den 1 oktober 2018, § 157 

Kommunstyrelsens protokoll den 8 oktober 2018, § 177 

Beslutet skickas till 

Kanslifunktionen 
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KF § 197 Dnr KS 2018/669-100 

Ej verkställda beslut, 2018 kvartal 2 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige tar del av rapporten ej verkställda beslut 

avseende andra kvartalet 2018 och lägger den med godkännande till 

handlingarna. 

Sammanfattning 

Enligt socialtjänstlagen 16 kap. 6h § och 28 f-g §§ ska socialtjänsten och 

verksamheten lämna en rapport till kommunfullmäktige över hur många 

gynnande beslut enligt 4 kap 1 § Socialtjänstlagen och 9 § LSS, som inte 

verkställts inom tre månader från dagen för respektive beslut. Motsvarande 

rapporteringsskyldighet gäller för beslut som inte verkställts på nytt inom tre 

månader efter det att verkställigheten avbrutits. Rapporterna skickas som e-

tjänst till Inspektionen för vård och omsorg. 

 

Under andra kvartalet 2018 har verksamheten Vård och omsorg sex ej 

verkställda beslut att rapportera enligt 4 kap 1 § och rapportering enligt 16 

kap 6f § socialtjänstlagen samt 7 beslut enligt 9 § och rapportering enligt 28 

f-g §§ lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade. 

 

Under andra kvartalet 2018 har verksamheten Lärande och stöd ett beslut 

enligt Socialtjänstlagen som inte var verkställt. Ett beslut har, sedan kvartal 1 

2018 avslutats utan verkställighet. 

Beslutsunderlag 

Vård och omsorgs tjänsteskrivelse den 11 september 2018 

Sammanställning av ej verkställda beslut för Vård och omsorg - kvartal 2, 

2018 

Sammanställning av ej verkställda beslut för Lärande och stöd - kvartal 2, 

2018 

Utskottet lärande och stöds protokoll den 19 september 2018, § 91 

Utskottet vård och omsorgs protokoll den 20 september 2018, § 46 

Kommunstyrelsens protokoll den 8 oktober 2018, § 178 

Bedömning 

Verksamheten vård och omsorg har fortsatt flera ej verkställda beslut och det 

finns risk för att kommunen får ett vite. Enligt socialtjänstlagen är det sex 

beslut, som gäller särskilt boende där fem brukare har fått ett eller flera 

erbjudanden om verkställighet. Brukarna har tackat nej och önskar annat 

alternativt erbjudande. En brukare har inte fått erbjudande inom tre månader. 
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KF § 197 forts. 

 

Enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade gäller ett beslut 

kontaktperson där rekrytering pågår i ett ärende. Fem beslut gäller bostad 

med särskild service för vuxna där samtliga brukare har fått erbjudande. Fyra 

av dem har tackat nej till erbjudandet och en av dem har inte lämnat besked. 

Ett beslut gäller Daglig verksamhet där brukaren inte har fått erbjudande 

inom tre månader. 

Beslutet skickas till 

Verksamhetschef 
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KF § 198 Dnr KS 2018/1273-101 

Val av Valberedning, ordförande och två vice 
ordförande för mandatperioden fr.o.m. den 15 oktober 
2018 t.o.m. den 14 oktober 2022 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att till Valberedningen för mandatperioden 

fr.o.m. den 15 oktober 2018 t.o.m. den 14 oktober 2022 utse: 

 

Lars-Ove Jansson (S) ordförande  

Sara Andersson (S) vice ordförande  

Håkan Axelsson (M) vice ordförande  

Sten Fransson (S) ledamot                            

Zara Hedelin (V) ledamot 

Per-Olov Ålander (C) ledamot 

Anders Skogberg (SD) ledamot 

 

Kenneth Wåhlund (S) ersättare 

 Eva Svensson (S) ersättare 

Gerd Karlsson (S) ersättare                    

Anna-Maria Nykvist (V) ersättare 

Anton Sjöstedt (L) ersättare 

Susanne Engstad-Clarke (KD) ersättare                       

Frida Hagström (SD) ersättare 

 

Beslutet fattas med acklamation. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige ska till Valberedningen utse sju ledamöter varav en 

ordförande och två vice ordförande, samt sju ersättare, för mandatperioden 

fr.o.m. den 15 oktober 2018 t.o.m. den 14 oktober 2022. 

Förslag att till Kommunfullmäktiges valberedning utse följande: 

 

Lars-Ove Jansson (S) ordförande 

Sara Andersson (S) vice ordförande 

Håkan Axelsson (M) vice ordförande 

Sten Fransson (S) ledamot 

Zara Hedelin (V) ledamot 

Per-Olov Ålander (C) ledamot 

Anders Skogberg (SD) ledamot 
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KF § 198 forts.  

 

Kenneth Wåhlund (S) ersättare 

Eva Svensson (S) ersättare 

Gerd Karlsson (S) ersättare 

Anna-Maria Nykvist (V) ersättare 

Anton Sjöstedt (L) ersättare 

Susanne Engstad-Clarke (KD) ersättare 

Frida Hagström (SD) ersättare 

Beslutsunderlag 

Partiernas förslag till ledamöter och ersättare, samt ordförande och två vice 

ordförande i Valberedningen 
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KF § 199 Dnr KS 2018/1024-106 

Region Värmland - Avveckling av Region Värmland - 
kommunalförbund 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige i Arvika kommun ger sitt godkännande till att 

Regionfullmäktige beslutar enligt följande fyra beslutspunkter: 

 

1) Huvudmannaskapet för samtliga verksamheter inom Region Värmland – 

kommunalförbund, organisationsnummer 222000-1362, med undantag för 

Gymnasiesamverkan, överförs 2019-01-01 till den nya sammanslagna 

organisationen Region Värmland/Landstinget i Värmland, 

organisationsnummer 232100-0156. 

 

2) Region Värmland – kommunalförbund, organisationsnummer  

222000-1362, träder i likvidation 2018-12-31. 

 

3) Nuvarande ordinarie ledamöter i regionstyrelsens arbetsutskott utses till 

likvidator, vilket innebär en avvikelse från förbundsordningen. 

Ledamöternas mandatperiod förlängs intill dess att slutlig 

förvaltningsberättelse delgetts medlemmarna, dock längst till och med 2019-

06-30. 

 

4) Region Värmland – kommunalförbunds tillgångar, skulder, eget kapital 

och samtliga åtaganden i övrigt överförs till Region Värmland/Landstinget i 

Värmland, vilket innebär ett avsteg från förbundsordningen. Fritt eget kapital 

per 2018-12-31 som inte tagits i anspråk för tidigare beslutade åtagande 

avsätts av regionkommunen för framtida regionala utvecklingsinsatser. 

Sammanfattning 

Samtliga medlemmar i Region Värmland – kommunalförbund har ställt sig 

positiva till bildandet av en regionkommun genom sammanslagning av 

Landstinget i Värmland och Region Värmland. Samverkansavtal har 

upprättats och godkänts av landstinget och samtliga kommuner. 

Kommunfullmäktige i Arvika kommun godkände samverkansavtalet den 27 

augusti 2018, § 147.  

  

I augusti 2017 fattade Landstinget i Värmland beslut att ansöka hos 

regeringen om att få överta det regionala utvecklingsansvaret i Värmland.  
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Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

KF § 199 forts. 

 

I den samrådsprocess som genomförts mellan kommunerna och landstinget 

har beslutats att samtliga verksamheter inom regionförbundet överförs till 

regionkommunen från och med den 1 januari 2019, med undantag för 

Gymnasiesamvekan. Arvika kommun ställde sig positiva till fortsatt  

regionbildning och den pågående processen genom remissvar från 

Kommunstyrelsen den 12 juni 2017, § 129. Kommunfullmäktige tog del av 

remissvaret den 26 juni 2017, § 141. 

 

Regeringen beslutade under juni 2018 att bifalla Landstinget i Värmlands 

ansökan om att få överta det regionala utvecklingsansvaret i länet. Under juni 

2018 antog vidare Riksdagen en reviderad Lag om regionalt 

utvecklingsansvar innebärande att landstingen ges det regionala 

utvecklingsansvaret och att Lag om samverkansorgan i länen upphör att gälla 

från och med årsskiftet 2018/2019. 

  

Särskilt beslut att upphöra som samverkansorgan är således inte längre 

nödvändigt. Däremot krävs mot bakgrund av de beslut som tagits i 

kommunerna och landstinget om att bilda regionkommun och överlämna 

huvudmannaskapet för de verksamheter som Region Värmland – 

kommunalförbund idag ansvarar för godkännande i medlemmarnas 

fullmäktige att avveckla och likvidera regionförbundet och därefter beslut i 

regionförbundets fullmäktige. Förslag till beslut till regionfullmäktige 

framgår av bifogat protokoll från regionstyrelsens arbetsutskott. 

  

Regionstyrelsens arbetsutskott beslutade den 21 augusti 2018 att 

rekommendera medlemmarna att godkänna de beslutsförslag beträffande 

avvecklingen av Region Värmland – kommunalförbund som redovisas i 

bifogade protokoll från arbetsutskottet. Det är önskvärt att medlemmarnas 

beslut fattas senast den 31 oktober 2018 för att därefter behandlas i 

regionstyrelse och regionfullmäktige under november månad.  

  

Bifogat PM från Regionstyrelsens arbetsutskott beskriver i detalj hur 

regionförbundets avveckling samt överföring av verksamhet och ekonomi 

kommer att gå till. 
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Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2018-10-29  

    

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

KF § 199 forts. 

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag och PM från styrelsens arbetsutskott, Region Värmland den 

21 augusti 2018 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 19 september 2018 

Kommunledningsutskottets protokoll den 1 oktober 2018, § 160 

Kommunstyrelsens protokoll den 8 oktober 2018, § 179 

Beslutet skickas till 

Region Värmland  

Kommundirektör 

Bitr. kommundirektör 

 



 

 

Sammanträdesprotokoll 18 (29) 

Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2018-10-29  

    

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

 

KF § 200 Dnr KS 2018/1172-040 

Upplösning av Stiftelsen Schröderska släktfonden 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att Stiftelsen Schröderska släktfonden, org. nr 

872000-6686, upplöses då samtliga medel har förbrukats. 

Sammanfattning 

Stiftelsen Schröderska släktfonden, org. nr 872000-6686, förvaltas av Arvika 

kommun och har sitt säte i Arvika. 

 

Lån beviljas ungdomar av båda könen som är i ”behof av lån för arbete på 

framtida bergning”. Förmånsrätt för erhållande av lån tillkommer i första 

hand ättlingar till fabrikören och handelsmannen Johan Reinold Schröder 

och hans hustru Britta Christina Schröder, född Hjelm, eller bland dessa 

sådana som ämnar fortsätta studier vid universitet, akademier eller högre 

läroanstalter eller är eller har varit elever vid någon av Arvika stads eller 

Arvika sockens läroanstalter. 

 

I Årsredovisningen 2017 uppgick stiftelsens tillgångar till 4 240 kronor. 

Under 2018 har fakturor avseende revision 2016 och 2017 betalats och 

samtliga medel har förbrukats. Stiftelsen saknar därmed såväl skulder som 

tillgångar. 

Beslutsunderlag 

Ekonomistabens tjänsteskrivelse den 24 september 2018 

Kommunledningsutskottets protokoll den 1 oktober 2018, § 159 

Kommunstyrelsens protokoll den 8 oktober 2018, § 180 

Beslutet skickas till 

Ekonomistaben 

 



 

 

Sammanträdesprotokoll 19 (29) 

Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2018-10-29  

    

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

 

KF § 201 Dnr KS 2018/757-009 

Motion om att Arvika kommun ska utarbeta ett 
landsbygdspolitiskt program 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige konstaterar att ett översiktsplanearbete kommer inledas 

under nästa år med fokus på framtidsfrågor där viktiga landsbygdspolitiska 

ställningstaganden kommer tas. Planen tas fram i nära dialog med 

medborgare och företagare och därmed finns god möjlighet till påverkan. 

Strategisk plan anger vision, strategier och mål för verksamheterna i 

kommunen som följs upp årligen. Flera nyligen antagna dokument stöder 

utvecklingen av landsbygden. Uppdraget att ta fram en kommunal 

serviceplan kommer också lyfta frågor som är angelägna för servicenivån på 

landsbygden. 

 

Kommunfullmäktige ser positivt på att komplettera ovanstående med ett 

landsbygdspolitiskt program och uppdrar till förvaltningen att upprätta ett 

programförslag. 

 

Motionens bifalls med undantag för att-satsen gällande den årliga rapporten, 

då det inte bedöms rimligt att sätta upp och följa upp målen redan för 

innevarande år.   

Sammanfattning 

Mattias Forsberg, Carin Bengtsson, Tina Wallin och Kersti Lundin (V) 

föreslår i motion att ett landsbygdspolitiskt program tas fram och att det 

årligen tas fram en rapport där uppföljning av mål sker. 

 

Arvika stad har en stor omgivande landsbygd och både staden och 

landsbygden har ett ömsesidigt beroende och en positiv utveckling av 

helheten är en angelägen utgångspunkt vid planering och beslut. 

 

Arvika kommun har idag flera planer/strategier som stöder utvecklingen på 

landsbygd. Översiktsplanen för Arvika kommun är den viktigaste och anger 

utvecklingsområden på landsbygd vad avser mark och vatten, bostäder och 

verksamheter. Den har på senare år kompletterats med vindbruksplan och 

plan för boende i strandnära läge (LIS-plan). En varuförsörjningsplan finns 

som anger var Arvika kommun värnar och bidrar till stödmöjligheter vad 

avser service på landsbygd och då främst tillgång till lanthandel och 

bensin/diesel. Denna plan kommer ersättas med en kommunal serviceplan. 

Vidare finns de regler fullmäktige fastställt för kultur och föreningslivet som 

ge möjlighet till bidrag för drift, anläggningar, verksamhet, kulturutbud mm. 
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Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2018-10-29  

    

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

KF § 201 forts.  

 

Ett bidrag mer riktat till utvecklingsgrupper för näringslivsfrämjande 

åtgärder finns också. Nyligen antogs en näringslivsstrategi och en 

bredbandsstrategi där bägge dokumenten har tydliga inriktningar för att 

stödja utvecklingen av företagande på landsbygd men som också skapar 

förutsättningar för människor att bo och leva på landsbygden. Regelverk 

finns för både vägbelysning och enskilda vägar och de senaste åren har 

kommunen utifrån politiskt beslut bidragit till att vägföreningar återbildats 

och att förrättningar kommit till stånd., vilket skapar möjlighet till 

investeringsstöd. Kollektivtrafiken är ett annat viktigt område och där finns 

förutsättningarna för trafiken redovisade i det regionala 

trafikförsörjningsprogram som Region Värmland fastställer. 

 

Ett översiktsplanearbete kommer inledas under nästa år med fokus på 

framtidsfrågor för kommundelarna och staden. Planen tas fram i nära dialog 

med medborgare och därmed möjlighet till påverkan. Uppdraget att ta fram 

en kommunal serviceplan kommer också lyfta frågar som är angelägna för 

landsbygden. 

Beslutsunderlag 

Vänsterpartiet motion den 25 maj 2018 

Kommunfullmäktiges protokoll den 28 maj 2018, § 112 

Kommunledningsutskottets tjänsteskrivelse den 10 juli 2018 

Kommunledningsutskottets protokoll den 17 september 2018, 148 

Kommunstyrelsens protokoll den 8 oktober 2018, § 173 

 

Under överläggningarna yttrar sig: Anders Bergfjord (C),  

Alina Koltsova (MP), Kristina Bengtsson Nilsson (M), Peter Söderström (S),  

Anders Skogberg (SD) 

Yrkande 

Anders Bergfjord (C) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Alina Koltsova (MP) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kristina Bengtsson Nilsson (M) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag 

till beslut 

Peter Söderström (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Anders Skogberg (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut  

Beslutet skickas till 

Motionärerna 

Bitr. kommundirektör 
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Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2018-10-29  

    

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

 

KF § 202 Dnr KS 2018/733-008 

Medborgarförslag om att införa gratis mensskydd i 
offentliga miljöer 

Kommunfullmäktiges beslut 

Arvika kommun tackar för förslagsställarens engagemang och de synpunkter 

som lämnats i medborgarförslaget. 

 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige konstatera att Arvika 

kommun i nuläget inte ser någon möjlighet att prioritera förslaget om att 

gratis mensskydd införs i offentliga miljöer såsom offentliga toaletter, 

vårdcentraler, skolor, kaféer mm. Elever vid kommunens skolor kommer 

även i fortsättningen kunna vända sig till Elevhälsan vid behov. 

Sammanfattning 

Som ett steg för en mer jämnställd kommun föreslår Anna-Maria Nyqvist i 

sitt medborgarförslag att gratis mensskydd införs i offentliga miljöer såsom 

offentliga toaletter, vårdcentraler, skolor, kaféer mm. 

Beslutsunderlag 

Anna-Maria Nykvists medborgarförslag den 19 maj 2018 

Kommunfullmäktiges protokoll den 28 maj 2018, § 111 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 18 september 2018 

Kommunledningsutskottets protokoll den 1 oktober 2018, § 156 

Kommunstyrelsens protokoll den 8 oktober 2018, § 174 

Bedömning 

Förslag om gratis mensskydd har inkommit till flertalet kommuner runt om i 

landet. Arvika kommun instämmer med förslagsställaren att det är viktigt att 

verka för ett jämnställt samhälle men ser svårigheter ur ett rättviseperspektiv 

att prioritera insatser mot endast en specifik målgrupps personliga behov. 

 

Elevhälsan förser elever vid Arvika kommuns skolor med mensskydd vid 

behov. 

Beslutet skickas till 

Anna-Maria Nykvist 

Bitr. kommundirektör 

Utredningssekreterare 
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Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2018-10-29  

    

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

 

KF § 203 Dnr KS 2018/570-008 

Medborgarförslag angående habilitering och daglig 
verksamhet 

Kommunfullmäktiges beslut 

Arvika kommun tackar för förslagsställarnas engagemang och de synpunkter 

som lämnats i medborgarförslaget. 

 

Kommunfullmäktige konstaterar att medborgarförslaget har besvarats 

ingående i Vård och omsorgs tjänsteskrivelse och uppdrar åt förvaltningen 

att kommunicera svaren till Föreningen för Psykiatriskt samarbete. 

Sammanfattning 

Berit Lidman Magnusson och Jan Bäckströms har genom föreningen FPS 

(Föreningen för Psykiatriskt samarbete) Arvika-Eda-Årjäng, inkommit med 

ett medborgaförslag om hur habiliteringen och daglig verksamhet för 

personer med psykiska funktionshinder kan förbättras. 

 

Medborgarförslaget har remitteras till Kommunstyrelsen för beredning. 

 

Kommunstyrelsen (KS) föreslås i förslaget att utforma en enkät till ansvariga 

tjänstemän och politiker inom habilitering, daglig verksamhet samt 

habiliteringsersättning, baserad på frågor föreslagna från föreningen. 

Dessutom föreslår man att kommunen ska granska angivna svar och delge 

resultatet till berörda samt vidtar åtgärder inom områdena habilitering, daglig 

verksamhet, habiliteringsersättning och transporter som lag och socialpolitik 

kräver jämförbar med flertalet svenska kommuner 

 

Framförda frågor i medborgarförslaget har av kommunen bedömts att i 

huvudsak vara av karaktären hur det i praktiken fungerar med habilitering, 

daglig verksamhet samt habiliteringsersättning. Frågorna har utifrån denna 

bedömning besvarats av kommunens ansvariga tjänstemän. 

Beslutsunderlag 

Berit Lidman Magnusson och Jan Bäckströms medborgarförslag den 20 april 

2018 

Kommunfullmäktiges protokoll den 28 maj 2018, § 109 

Vård och omsorgs tjänsteskrivelse den 30 juli 2018 

Utskottet vård och omsorgs protokoll den 20 september 2018, § 42 

Kommunstyrelsens protokoll den 8 oktober 2018, § 175 
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Sammanträdesdatum  
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KF § 203 forts. 

Bedömning 

Arvika kommun tillhör de kommuner, som har kvar en habiliterings-

ersättning. Verksamheten Vård och omsorg har också rekvirerat medel 

gällande regeringens satsning för en höjd habiliteringsersättning. 

Socialstyrelsen fick uppdraget av regeringen att fördela medlen och Arvika 

har från satsningen erhållit medel motsvarande 700 tkr. Verksamheten har 

efter avstämning med ansvariga politiker i Vård och omsorgs utskott valt att 

de rekvirerade medlen utbetalas i form av bonus till berörda personer. Den 

extra bonusen betalas ut till deltagare inom daglig verksamhet från maj 

månad och därefter varje månad till årets slut. Satsningen från regeringen är 

tillfällig och det finns inga beslut om en fortsatt satsning efter 2018. 

 

Personer i yrkesverksam ålder, som saknar förvärvsarbete och inte utbildar 

sig, kan ansöka om och har rätt till daglig verksamhet om de ingår i 

personkrets 1 och 2 enligt LSS. 

 

I Arvika är det i dagsläget 83 personer som beviljats daglig verksamhet 

enligt LSS (Lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade). 

Personer som deltar i den dagliga verksamheten får en habiliteringsersättning 

motsvarande fem kronor per timme. 

 

Habilitering finns definierat i Hälso- och sjukvårdslagen. Det definieras som 

verksamhet som kan fås av vissa personer med varaktiga 

funktionsnedsättningar, utöver ordinarie sjukvård, en ”plusresurs”. De 

övergripande målen för habiliteringen är att bidra till att personen kan leva 

ett självständigt liv som fullvärdig samhällsmedborgare och att bidra till 

”autonomi och delaktighet”. I kommunen utför arbetsterapeuter och 

sjukgymnaster habilitering inom LSS om den enskilde inte är inskriven i 

landstingets vuxen- eller barnhabilitering.   

 

Den rutin som finns gällande daglig verksamhet är att den enskilde ansöker 

om denna insats hos kommunens LSS handläggare. Handläggaren utreder 

ansökan och beviljar eller avslår ansökan. 

 

Om ansökan beviljas skickas en beställning till kommunens verkställighet 

för daglig verksamhet, som därefter har att verkställa beslutet. 

 

Habiliteringsersättning betalas ut en gång per månad utifrån antalet timmar 

som respektive brukare deltagit på daglig verksamhet. 
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Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2018-10-29  

    

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

KF § 203 forts. 

 

Kostnad för resor till och från daglig verksamhet. Den enskilde betalar en 

subventionerad summa för sina resor till och från daglig verksamhet. 

 

Kostnaden är: 

1-5    resor/månad 250 kronor 

6-10  resor/månad 500 kronor 

11- eller fler resor/månad 750 kronor  

 

Ansvariga för verksamheten är verksamhetschef Vård och omsorg Eva 

Nilsson, Avdelningschef LSS Anne-Louise Jansson, Enhetschef daglig 

verksamhet Helene Wäxfeldt Olsson 

Beslutet skickas till 

Verksamhetschef 

Berit Lidman Magnusson 

Jan Bäckström 
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Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2018-10-29  

    

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

 

KF § 204 Dnr KS 2018/1175-008 

Medborgarförslag om kanal mellan Sulviks innersta 
hamn till Ränken, remiss 

Kommunfullmäktiges beslut 

Medborgarförslaget remitteras till Kommunstyrelsen för beredning. 

Sammanfattning 

Henry Lindblom har inkommit med ett medborgarförslag om att bygga en 

kanal som förbinder Ränken med Glafsfjorden. 

Beslutsunderlag 

Henry Lindbloms medborgarförslag den 24 september 2018 
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Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2018-10-29  

    

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

 

KF § 205 Dnr KS 2018/1200-101 

Länsstyrelsens protokoll över slutlig rösträkning 

Kommunfullmäktiges beslut 

Länsstyrelsens protokoll läggs till handlingarna. 

Sammanfattning 

Länsstyrelsen har översänt protokoll över slutlig rösträkning och 

mandatfördelning avseende val till Kommunfullmäktige. 

Beslutsunderlag 

Länsstyrelsens protokoll över slutlig rösträkning den 2 oktober 2018 
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Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2018-10-29  

    

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

 

KF § 206 Dnr KS 2018/1270-101 

Avsägelse av uppdrag, Christer Bylund (M) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige godkänner Christer Bylunds avsägelse. 

 

Länsstyrelsen tillskrivs med begäran om ny sammanräkning för att utse ny 

ersättare i Kommunfullmäktige för Moderaterna. 

Sammanfattning 

Christer Bylund (M) avsäger sig uppdraget som ersättare i 

Kommunfullmäktige. 

Beslutsunderlag 

Christer Bylund (M) avsägelse den 9 oktober 2018 

Beslutet skickas till 

Christer Bylund 

Kanslifunktionen 

Länsstyrelsen 
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Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2018-10-29  
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KF § 207 Dnr KS 2018/1153-007 

KPMG AB och Kommunrevisionen - Granskning av 
intäktsprocessen, för kännedom 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige tar del av informationen. 

Sammanfattning 

Kommunrevisionen har tillsammans med KPMG genomfört en granskning 

av kommunens intäktsprocess. 

 

I granskningen lämnas ett antal rekommendationer till Kommunstyrelsen. 

Kommentarer och förslag till utvecklingsområden ska lämnas av 

Kommunstyrelsen till Kommunrevisionen senast den 26 november 2018. 

Beslutsunderlag 

KPMG AB och Kommunrevisionens rapport den 19 september 2018 

 



 

 

Sammanträdesprotokoll 29 (29) 

Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2018-10-29  
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KF § 208 Dnr KS 2018/1286-106 

Val av begravningsombud 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att utse Sten Fransson (S) till 

begravningsombud för Arvika kommun, med motiveringen att han har god 

erfarenhet av uppdraget.  

Sammanfattning 

Länsstyrelsen ska, i enlighet med 51 § begravningsförordningen 

(1990:1147), utse begravningsombud för en tid av fyra kalenderår, räknat 

från och med första 1 januari året efter det år då det hållits val till 

kommunfullmäktige. 

 

Arvika kommun skall förordna begravningsombud för tidsperioden 1 januari 

2019 till den 31 december 2022. 

 

Länsstyrelsen ser gärna att kommunen föreslår personer som inte innehar 

uppdrag i Svenska kyrkan, som exempelvis ledamot i beslutande organ inom 

Svenska kyrkan. Förslag på lämpliga begravningsombud ska vara skriftligt 

motiverade. 

 

Förslaget är att nuvarande begravningsombud Sten Fransson (S), ges nytt 

förtroende och utses till begravningsombud för Arvika kommun, med 

motiveringen att han har god erfarenhet av uppdraget.  

Beslutsunderlag 

Ordförandens muntliga förslag den 29 oktober 2018 

 

Under överläggningarna yttrar sig Börje Wahlund (M) 

Beslutet skickas till 

Sten Fransson  

Länsstyrelsen 

 
 


